
 

 

 

 

12. 11. 2024 ve 13:00 hod., kancelář místostarosty města Bystřice n. P. 

Přítomní: 

• 7 zástupců členských obcí (Ing. Emil Ondra – Bystřice nad Pernštejnem, Ing. Miroslav 

Prudký – Rovečné, Josef Smolka – Rozsochy, Libor Pokorný – Rožná, PaedDr. Šárka 

Kunčíková – Štěpánov nad Svratkou., Mgr. Ladislav Stalmach – Vír, Josef Vícha – Ždánice) 

• Hosté: MUDr. Irena Prudká, Mgr. Martin Horák 

 

Program 

 

1. Zahájení 

2. Hospodaření MB: a) rozpočtová změna č. 5, b) Návrh rozpočtu MB na rok 2025 

3. Příprava členské schůze: termín 28.11.2024 – zasedací místnost MěÚ Bystřice nad Pernštejnem,  hosté 

MAP, informace o schválení rozpočtové změny č. 5, přehled členských příspěvků na rok 2025 (informace o 

platbě), schválení dokumentů k hospodaření (Rozpočet na rok 2025, Sřednědobý výhled rozpočtu 2026 -2027, 

zveřejnění informace o schválení na ÚD), schválení podkladů pro inventarizaci majetku a členů kontrolního 

výboru dle roku 2023, příjmy z ceníku služeb a příjmy z pronájmu vybavení za rok 2024, ceník služeb – 

navýšení cen od roku 2025, aktuální cenové nabídky energií na rok 2026 

4.  Majetek MB – oprava majetku MB, nákup nového vybavení  

5. Mikroregionální akce: a) Hry bez hranic – Písečné 28.9.2024, zhodnocení akce, vyúčtování akce;  b) BČD – 

vyúčtování akce (Nadace ČEZ, EG.D), podání žádosti o dotaci KV v roce 2025; c) MA21 – Putovní letní kino, 

vyúčtování KV, podání žádosti v roce 2025 (v případě vypsání dotace KV);  d) dětská umělecká soutěž (14. 

ročník) – slavnostní předání ocenění, aktuální výstavy, další ročník soutěže;  e)  Nejkrásnější vánoční strom 

Bystřicka – zveřejnění výzvy; f) Zrcadlení 2024 – zrušení akce, vrácení daru;  g) Nositel tradic Bystřicka 2025 

(výzva) 

6. Diskuse a další organizační záležitosti: a) vznik společenství obcí – podmínky, výstupy z jednání; b) 

odpadové hospodářství v regionu (svoz textilu, recyklace dřevěného odpadu - Kronospar; c) GDPR – školení 

obcí a škol; d) aktualizace informačních letáků – plán podání žádosti o dotaci KV v roce 2025 (TIC BnP); e) 

náhrady za zřízení věcných břemen do pozemků obcí – zapojení do budoucích jednání se zástupci EG.D 

(organizace Mikroregion Velkomeziříčsko – Bítešsko) ; f) školení v oblasti umělé inteligence – navazující 

školení v listopadu 2024; g) noviny Bystřicko – počet výtisků na rok 2025 (distribuce novin) ; h) návštěva 

ZMOVR v roce 2025; ch) sociální služby – financování prostřednictvím KV (plán realizace)   

7. Závěr jednání 

 

 

 

 

 

Schůze předsednictva se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášeníschopná, viz prezenční listina. 

 

Zápis ze schůze předsednictva Mikroregionu Bystřicko 

č. 6/24 

 



Z Á P I S 

 

1. Zahájení 

Libor Pokorný, předseda MB, zahájil schůzi předsednictva ve 13:00 hodin a přivítal všechny přítomné 

členy a hosty - MUDr. Irenu Prudkou a Mgr. Martina Horáka.  

Následně všechny seznámil s programem zasedání, navrhl na úvod zařadit příspěvek MUDr. Ireny Prudké, 

která přišla informovat o aktuálním stavu lékařské péče pro dospělé v regionu Bystřicko. 

Pan Pokorný dal hlasovat o schválení navrženého programu. Program byl jednohlasně schválen. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

Paní MUDr. Irena Prudká, jakožto pověřený zástupce za lékaře za Žďársko a mj. od roku 1987 také 

praktická lékařka v obci Rovečné, informovala přítomné o současné situaci zajištění lékařské péče pro 

dospělé v regionu Bystřicko. V tuto chvíli je péče zajišťována celkem devíti praktickými lékaři, z toho 5 

lékařů je prakticky v důchodovém věku, 2 lékaři v předdůchodovém věku a 2 lékaři pod 50 let. Maximální 

kapacita jednoho lékaře je stanovena do 2000 osob/pacientů. Ani jeden z těchto lékařů nemá za sebe do 

budoucna náhradu. Cílem této informace bylo přimět přítomné vzít danou situaci na vědomí a začít ji řešit.  

Starosta Bystřice nad Pernštejnem, pan Horák, uvedl, že situaci mapuje, vnímá ji také jako velmi vážnou a 

již delší dobu se snaží učinit kroky k získání lékařů na Polikliniku v Bystřici nad Pernštejnem (mapování 

místních studentů medicíny a jejich kontaktování, nabídka grantového programu – financování vybavení 

ordinace, nabídka bytu v Bystřici nad Pernštejnem a další finanční možnosti a benefity). Prozatím však také 

bez větší odezvy. Zájem projevil pouze jeden současný student medicíny, který bude absolvovat státnice 

v roce 2025, který ale musí pro svou profesi splnit ještě tříletou praxi. V návaznosti na tento bod byla 

vyvolána diskuse mezi přítomnými ohledně možnosti finančních pobídek, sdíleného financování MB, 

týmové (sdílené) ordinace lékařů apod. Členská schůze MB bude o tomto problému podrobně informována 

na nejbližším možném jednání. 

Na závěr bylo paní MUDr. Prudké poděkováno za její osobní návštěvu a poskytnuté informace v oblasti 

praktického lékařství na našem území. 

 

2. Hospodaření MB 

• Rozpočtová změna č.5 

Alena Jarošová, účetní MB, informovala přítomné o rozpočtové změně č. 5 (příloha č.1).                                   

Na straně příjmů i výdajů se jedná o celkové navýšení o 50 000,- Kč. 

     Příjmy:  

Paragraf 3639 - navýšení příjmů o 60 000,- Kč za zpracování projektových žádostí (celkem počítáno s 

částkou 250 000,- Kč) a snížení příjmů o 10 000,- Kč za půjčování skákacích hradů a stanů (z důvodu 

nepříznivého počasí byly některé rezervace zrušeny). 

     Výdaje:  

Paragraf 3639 - úprava mzdových položek (přesun v rámci mzdových položek v důsledku změny smlouvy 

z DPP na pracovní smlouvu, bez navýšení celkové částky na mzdové výdaje), navýšení položky platy 

zaměstnanců o 15 000,- Kč, snížení položky ostatní osobní náklady (výdaje na DPP) o 150 000,- Kč, dokrytí 



položky zák. soc. poj. o 50 000,- Kč. Dále snížení položky na nákup drobného dlouhodobého hmotného 

majetku z původních 25 000,- Kč na 7 260,- Kč (plánován nákup fukaru k novému skákacímu hradu), 

snížení částky na nákup materiálu o 45 000,- Kč, výdajů na věcné dary o 5 000,- Kč, snížení částky na 

finanční dary o 2 000,- Kč.  Dle předpokladu do konce roku je třeba navýšit výdaje na telefonní služby o 1 

000,- Kč a výdaje na školení o 6 000,- Kč (plánována ještě dvě školení do konce roku 2024), dále navýšení 

částky na občerstvení o 3 000,- Kč (školení, schůze, vernisáž). Z důvodu údržby majetku je třeba navýšit i 

položku na opravy vybavení o 16 621,- Kč (celkem bude v roce 2024 zaplaceno za opravy 46 621,- Kč – 

skákací hrady, stany). Do rozpočtu je třeba zavést novou položku 6122 ve výši 65 340,- Kč, což je částka 

na pořízení nového skákacího hradu.  

Paragraf 6223 – mezinárodní spolupráce – úprava dle skutečnosti, plánované výdaje sníženy o 13 957,- Kč.  

Pro vyrovnání rozpočtu je použita částka 126 736, -Kč, celková rezerva na položce 5901 je 902 267,11,- 

Kč. Předseda MB dal následně hlasovat o schválení rozpočtové změny č.5. Ta byla jednohlasně schválena.  

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

• Návrh Rozpočtu MB na rok 2025 

Paní Dočkalová informovala přítomné o vytvořeném Návrhu rozpočtu MB na rok 2025, který je sestaven 

na straně příjmů i výdajů v celkové částce 3 466 267,11,- Kč. Závazným ukazatelem je paragraf. 

Příjmovou část rozpočtu tvoří příjmy z členských příspěvků a neinvestičních transferů od obcí v celkové 

částce 1 611 000,- Kč, dotace ve výši 120 000,- Kč. Paragraf 3314 předpokládá příjem 30 000,- Kč za 

reklamní plnění na akci BČD. Paragraf 3319 obsahuje příjmy 370 000,- Kč za přefakturace zaplacených 

licencí za promítání filmů v rámci akce Putovní letní kino 2025 a na paragrafu 3419 budou zaúčtovány 

příjmy za přefakturace nákupu materiálu pro akci Hry bez hranic 2025, ve výši 20 000,- Kč.  

Kmenový paragraf 3639 ve výši 370 000,- Kč zahrnuje příjmy z poskytování služeb, konkrétně příjmy za 

zpracování dotací a příjmy z pronájmu movitých věcí (půjčování vybavení – hradů, stanů, atd.).  Paragraf 

6223 obsahuje plánovaný příjem od Města Bystřice nad Pernštejnem na mezinárodní setkání. Do příjmové 

části rozpočtu bude zapojen zůstatek bankovního účtu k 31.12.2024, v předpokládané výši 930 267,11,- 

Kč. 

Výdajovou část rozpočtu tvoří výdaje na plánované akce v roce 2025 a běžné provozní výdaje MB. Paragraf 

3314 zahrnuje výdaje na akci Bystřicko čte dětem 2025 ve výši 205 000,- Kč, paragraf 3319 výdaje za 

licence filmů k akci Putovní letní kino 2024 a dále výdaje na akci Nositel tradic Bystřicka a Zrcadlení 

v částce 539 000,- Kč. Paragraf 3419 obsahuje výdaje na financování akce Hry bez hranic 2025 v částce 

85 000,- Kč. Kmenový paragraf 3639 v celkovém objemu 2 504 767,11,- Kč zahrnuje veškeré mzdové 

výdaje, výdaje na nákup majetku a materiálu, licencí, platby služeb – poštovné, telefonní poplatky, školení, 

cestovné, zpracování IT, služby GDPR, předtiskovou úpravu měsíčníku Bystřicko, neinvestiční transfer pro 

MAS a Korunu Vysočiny. Součástí tohoto paragrafu je i plánovaná finanční rezerva ve výši 930 267,11,- 

Kč. Na paragrafu 6223 jsou uvedeny výdaje 130 000,- Kč na mezinárodní setkání (ZMOVR), které se 

uskuteční v roce 2025 a paragraf 6310 obsahuje výdaje na platby bankovních poplatků. 

Předsednictvo bere Návrh Rozpočtu MB na vědomí a jeho konečné schválení proběhne na nejbližším 

jednání členské schůze. Obce obdrží Návrh rozpočtu Mikroregionu Bystřicko na rok 2025 (příloha č.2), 

aby jej zveřejnily na své úřední desce nejpozději 15 dní před konáním členské schůze. 



3. Příprava členské schůze 

• Termín, místo, hosté 

Termín členské schůze je stanoven na čtvrtek 28.11.2024 v 16:00 hodin v zasedací místnosti MěÚ 

Bystřice nad Pernštejnem.  

Žádost o účast na členské schůzi projevila MAS Zubří země, o.p.s., konkrétně paní Ing. Zemanová, která 

by informovala přítomné o harmonogramu dotačních výzev na rok 2025. Dalším hostem členské schůze 

bude pan Ing. Straka z odboru územního plánování a stavebního řádu (Měú BnP) v rámci analytických 

podkladů ORP Bystřice n. P. 

Na schůzi zazní také informace o schválené rozpočtové změně č. 5 a doplňující informace k členským 

příspěvkům na rok 2025. Dále budou předloženy ke schválení dokumenty k hospodaření – Návrh 

rozpočtu na rok 2025, Návrh Střednědobého výhledu rozpočtu na období 2026-2027 (příloha č.3). 

Schvalovány budou také postupy a podklady pro inventarizaci majetku MB za rok 2024 včetně stanovení 

členů inventarizační komise a kontrolního výboru dle roku 2023. Na schůzi budou přítomní informováni 

o příjmech z ceníku služeb a jeho plánovaném navýšení cen od roku 2025 i o aktuálních cenách energií 

na rok 2026. Projednávána bude mj. také transformace DSO na společenství obcí. 

 

4. Majetek Mikroregionu Bystřicko 

V roce 2024 činil skutečný příjem za pronájem vybavení cca 130 tis. Kč. V současné době proběhly již 

opravy všech skákacích hradů po letní sezóně, za které MB letos zaplatil cca 24 tis. Kč.  

Na předchozí členské schůzi dne 24.9.2024 byla projednávána také změna ceníku služeb na rok 2025 

týkající se navýšení cen u dotační problematiky a pronájmu vybavení.  

Předsednictvu byl tedy předložen návrh ceníku služeb na rok 2025, který obsahuje přehled plánovaných 

změn (příloha č.4). Předsednictvo bere uvedené změny na vědomí. Finální schválení ceníku služeb na 

rok 2025 proběhne na členské schůzi dne 28.11.2024.  

 

5. Mikroregionální akce 

a) Hry bez hranic – 11. ročník  

Vítězem letošních Her bez hranic se stala pořadatelská obec Písečné, které bude ještě oficiálně, na 

členské schůzi, předán putovní pohár doplněný o štítek se jmény soutěžících vítězného družstva. 

Celkové náklady akce činily cca 84 tis. Kč. Zmiňovanou akci podpořila Nadace ČEZ, které jsme již také 

zaslali závěrečnou zprávu s vyúčtováním.  

Pořadatelskou štafetu pro další ročník Her bez hranic získala obec Prosetín. Na minulé členské schůzi 

bylo dohodnuto pevné stanovení a dodržování termínu pro konání této akce v příštích letech, tj. první 

sobota v září.  

 

b) Bystřicko čte dětem 2024 

V období od 1. února do 30. dubna 2024 se uskutečnil 17. ročník této akce. Mimořádné členské 

příspěvky byly placeny již v měsíci červnu 2024. V současné době bylo řešeno vyúčtování akce se 

sponzory, kterými byli v letošním roce Nadace ČEZ a společnost EG.D. 

Na schůzi bylo projednáno a schváleno také opětovné podání žádosti o dotaci KV v roce 2025. 



c) MA21 – Putovní letní kino 

Po ukončení akce proběhlo vyúčtování a zaslání závěrečné zprávy Kraji Vysočina, která byla z jejich 

strany v pořádku a dotace (program „MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ 2030 V KRAJI VYSOČINA 

2024“) v částce 60 tis. Kč tím byla připsána již na účet MB.  

     Na schůzi bylo projednáno a schváleno také opětovné podání žádosti o dotaci KV v roce 2025 (v případě 

vypsání dotace). 

 

d) Dětská umělecká soutěž (14. ročník) 

Výsledky dětské umělecké soutěže byly školám již obeznámeny v měsíci červnu 2024. Začátkem 

měsíce listopadu byly obce, školy, popř. i rodiče informovány jak o probíhajících výstavách, tak o 

slavnostní vernisáži spojené s předáním ocenění autorům vítězných prací dětské soutěže, která proběhne 

dne 6.12.2024 od 14:00 hodin v půdních prostorách Městského muzea Bystřice nad Pernštejnem.  

Podrobné podmínky k vyhlášení dalšího ročníku dětské umělecké soutěže v roce 2025 budou řešeny 

s městem Bystřice nad Pernštejnem na plánovaném jednání dne 3.12.2024. 

 

e) Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka 2024 

Letošní akce proběhne dle stanoveného harmonogramu – zaslání fotografií vánočních stromů od 

23.11.2024 do 6.12.2024, hlasování veřejnosti od 9.12. do 16.12.2024 a zveřejnění výsledků dne 

17.12.2024. Informace a podmínky k dané soutěži byly již zveřejněny na webových a facebookových 

stránkách MB a vyšly také v listopadovém čísle novin Bystřicko.  

 

f) Zrcadlení 2024 

Z důvodu neuskutečnění akce Zrcadlení v roce 2024 bylo rozhodnuto o vratce poskytnutého daru 

v částce 10 000,- Kč, kterou MB schválil na členské schůzi ze dne 14.3.2024 pro spolek Kumšt. Vrácení 

poskytnutého daru se uskuteční do konce roku 2024.  

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

g) Nositel tradic Bystřicka 

Dne 3.12.2024 zasedne komise k vyhlášení dalšího, již čtrnáctého, ročníku ankety Nositel tradic 

Bystřicka. Oficiální výzva bude zveřejněna ještě v lednovém vydání novin Bystřicko. 

 

6. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

a) Vznik společenství obcí – podmínky, výstupy z jednání 

Přítomní starostové byli informováni o podrobných podmínkách nutných k transformaci Mikroregionu 

Bystřicko na společenství obcí. Zároveň jim byly sděleny výstupy z jednání ze dne 8.11.2024 s panem 

Hájkem, ambasadorem společenství obcí pro Kraj Vysočina. 

Jak již bylo avizováno na minulé členské schůzi, jedná se o vyšší formu dobrovolné spolupráce obcí, 

která by usnadnila pracovníkům společenství obcí poskytování služeb členským obcím, a to jak 

v samostatné, tak do budoucna i v přenesené působnosti, za současně stanovených podmínek.  



Veškeré služby Mikroregionu by tak byly v roce 2025 i nadále zachovány, ba naopak by se v budoucích 

letech mohly rozšířit z důvodu jeho financování ze strany MVČR. 

Podmínky pro transformaci naše DSO splňuje, jelikož pokrývá celé území ORP Bystřice nad 

Pernštejnem. Každá obec může být členem pouze jednoho společenství obcí v rámci území ORP (nadále 

však může být členem více běžných DSO, např. u nás DSO Pernštejn).   

Základní podmínkou pro transformaci je pak změna stanov a schválení dané transformace (včetně 

nových stanov) ze strany zastupitelstev členských obcí. Po schválení ze strany ZO je nutné ještě 

schválení transformace a stanov na členské schůzi. 

Na schůzi předsednictva proběhlo projednávání dané transformace a reálnost jejího vzniku do konce 

roku 2024. 

Předseda MB, pan Pokorný, dal hlasovat o zahájení kroků vedoucí k transformaci Mikroregionu 

Bystřicko na společenství obcí. Návrh byl jednohlasně přijat. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

b) Odpadové hospodářství v regionu (svoz textilu, recyklace dřevěného odpadu – Kronospan) 

Přítomní starostové řešili problematiku svozu textilu, kterou ve většině obcí zajišťuje společnost 

TextilEco a.s, která do této doby platila obci za sběr textilu. Tato služba bude ale nyní naopak 

zpoplatněna. Během schůze byly projednávány různé varianty řešení obcí a doporučení, které budou 

ještě předmětem diskuse na jednání členské schůze. Dále bude na členské schůzi projednávána také 

otázka recyklace dřevěného odpadu a možnosti pořízení kontejneru pro obce. 

Pan Pokorný ještě vyzjistí další podrobnosti k této problematice s TS Bystřice nad Pernštejnem. 

 

c) GDPR – školení obcí a škol 

Pan Šnek plánuje, předběžně v měsíci lednu 2025, uspořádat školení obcí a škol týkající se kybernetické 

bezpečnosti. Termín a místo konání budou stanoveny po společné konzultaci s MB a následně zaslány 

zúčastněným subjektům. 

 

d) Aktualizace informačních letáků  

Turistické informační centrum zvažuje podání žádosti do krajského programu TURISTICKÁ 

INFORMAČNÍ CENTRA, který je vyhlašován na přelomu měsíce ledna a února (uveden termín z 

minulého roku). Ve zmiňovaném programu lze žádat o max. dotaci 60 tis. Kč. Na základě úspěšnosti 

dané dotace by následně mohla probíhat aktualizace daných letáčků ve spolupráci s obcemi. Jejich 

tvorba by souvisela s aktualizací textu a případnou výměnou fotografií. Letáčky by sloužily převážně 

pro účely TIC, a to pro své návštěvníky, ale pokud by nějaká obec měla o určité kusy zájem, může se 

s TIC předem domluvit. Obce budou tedy ještě v budoucnu osloveny v této věci.  

Aktualizace letáků může být také využita jako podklad k tvorbě informačních panelů v obcích, které lze 

orientačně pořídit za cenu 20-25 tis. Kč (včetně grafiky a zabudování panelu).  

 

 

 



e) Náhrady za zřízení věcných břemen do pozemků obcí  

V minulých měsících oslovil náš Mikroregion předseda Mikroregionu Velkomeziříčsko-Bítešsko, pan 

Drápela, a to v rámci společného vyjednávání se zástupci EG.D týkající se náhrad za zřízení věcných 

břemen do pozemků obcí. Cílem vyjednávání je dospět k tomu, aby EG. D, a.s. platilo za věcná břemena 

adekvátní částky. První společné jednání se uskuteční dne 22.11.2024 od 9:00 h ve Velkém Meziříčí. 

Výstupy z daného jednání budou tedy ještě řešeny na členské schůzi dne 28.11.2024. 

 

f) Školení v oblasti umělé inteligence  

Na začátku měsíce listopadu byly obce informovány o možnosti účasti na navazujícím školení v oblasti 

umělé inteligence, které opět povede pan Mgr. Miroslav Sláma z Nového Města na Moravě. Toto školení 

se realizuje v rámci projektu MAP IV. 

Termín školení byl stanoven na 20.11.2024 od 15:30 hodin v budově ZŠ Štěpánov nad Svratkou. 

Aktuálně je na dané školení nahlášeno 20 osob.  

 

g) Noviny Bystřicko – počet výtisků na rok 2025  

Počet novin Bystřicko na rok 2025 mohly obce nahlašovat/měnit do 31.10.2024. V případě neuvedení 

žádné změny, počítá MB se stejnými počty, jak v aktuálním roce. V současné době by se tedy jednalo o 

3 435 ks, což znamená snížení výtisků novin Bystřicko o 30 ks. Cena za grafické zpracování a příspěvek 

na tisk novin by měla zůstat v roce 2025 stejná, tzn. 15 tis. Kč/kvartál, tj. 60 tis. Kč/ročně. 

 

h) Návštěva ZMOVR v roce 2025 

V souvislosti s plánováním návštěvy našich slovenských přátel ze ZMOVR v roce 2025 je nutné 

stanovit již pevný termín jejich příjezdu, aby bylo možné zajistit jak ubytování, popř. další program 

návštěvy. V rámci tohoto bodu informoval pan Ondra o aktuální návštěvě zástupců ze ZMOVR do 

Bystřice n. P. dne 23.11.2024, kde by se mohly již předjednat nějaké bližší informace k plánované 

návštěvě. Pan Pokorný zváží ještě účast na daném setkání. 

Mikroregion bude v roce 2025 také vytvářet videoprezentaci za město BnP a Mikroregion Bystřicko, a 

to v rámci konání oslav 35. výročí vzniku ZMOVR plánované v měsíci září 2025. Pan Pokorný 

informoval o možném využití videa TIC Bystřice nad Pernštejnem, které vytvořil již dříve pan Mašek z 

TIC. Na podrobnostech a případném doplnění videa se ještě budeme domlouvat přímo s městem BnP. 

 

i) Sociální služby – financování prostřednictvím KV  

V současné době nejsou prozatím nastaveny žádné podmínky ke spolufinancování sociálních služeb 

prostřednictvím Kraje Vysočina. V roce 2025 tedy obce mohou i nadále očekávat žádosti od 

poskytovatelů sociálních služeb týkající se prosby o daný příspěvěk. Každá obec se tedy může 

rozhodnout, zda příspěvek organizaci poskytne či nikoliv. 

V rámci projektu OPZ+ se na jaře 2025 uskuteční setkání starostů, na němž by byl přítomný také 

zástupce za Kraj Vysočina a otevřela se opětovně otázka spolufinancování sociálních služeb. Na 

programu daného jednání by bylo také zhodnocení a fungování zavedeného systému na území DSO 



Velkomeziříčsko – Bítešsko, který tento systém nastavil již od roku 2024, a to s výběrem příspěvků ve 

výši 100 Kč/ob.  

 

V rámci diskuse se řešily body jako plán otevření obchodního řetězce Lidl (výstavba by se měla 

uskutečnit až na konci roku 2025) a také nová povinnost obcí související s ověřováním e-dokladů. Od 

1.7.2024 měly tuto povinnost pouze obce s rozšířenou působností a od 1.1.2025 by ji měly mít nově 

také obce I. a II. stupně. Pilotním uživatelem se stala obec Vír, která přítomným sdělila výhody i 

nevýhody dané aplikace. Pro správné fungování elektronického prokázání totožnosti je nutné zajištění 

telefonu (se systémem Android), popř. počítače se čtecím zařízením. V budoucích letech bude aplikace 

nutná hlavně v období konání komunálních voleb.  

Paní Kunčíková, starostka městyse Štěpánov n. S., se přítomných dále dotazovala na společnost 

Nevajgluj a.s., která nabízí obcím kompenzaci za náklady spojené s úklidy, provozem odpadních košů 

apod. Město Bystřice nad Pernštejnem podepsalo smlouvu s danou společností již v minulém roce a 

v letošním roce již získalo patřičný příspěvek. Sazba pro obce do 1000 ob. činí 6,20 Kč/ob. a souvisí se 

zasláním dotazníku, který se vyplňuje 1x ročně. 

Dále bylo také poukázáno na informaci ohledně financování nepedagogické práce ve školách a 

školských zařízeních, která by měla být v budoucnu financována z rozpočtů zřizovatelů, tedy obcí a 

krajů. Ministerstvo školství přitom ale obcím doposud nedodalo žádné bližší informace, které by 

představovaly neúměrnou zátěž pro obecní rozpočty. Změnit by se zajisté muselo také rozpočtové určení 

daní, které by vyžadovalo také změnu zákona.  

 

7.  Závěr jednání 

• Předseda L. Pokorný poděkoval všem za účast na šesté schůzi předsednictva v roce 2024 a následně ji 

ukončil.  

 

 

 

 

 

   ………………………………………. 

    předseda Mikroregionu 

           Libor Pokorný 

 

Zapsala:  

 

 

…………………………………….... 

      Jitka Dočkalová  


